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administracije i onda je pitanje, da  li de oni  tnoći član 50. po sporazumnom predlogu g. Ministra 
odgovoriti ovim   funkcijama? i g. izvestioca, vraća se u pododbor. 

Veceslav Vilder:  ЛИ oni imaju karakter najvi- Glasa se o elanu 51. Gospoda koja elan 51, pri- 
seg sud šta. (Guje se;  1 );i se i to vrati  u Od'bor.J maju neka izvoleeedeti, a koja su protiv, neka izvole 

Marko Gjuričić: To ee eelo ukida. dići ruku. (Svi sodo.) Član 51. je primljen. 
Veceslav Vilder: Oni su uopukiciui po Ustavu. Gljisa  se p članu  52.  Gospoda  koja  su   protu 

(Ouje se:   Koliko ih  ima sada?)   Ima ili četiri,  (Čuje elana 52. neka  izvole dići ruku.  (Niko no diže ruku',) 
so: I to da se vrati u Odbor,) ^1111 Г|->- .i1' primljen. 

Ministar   za    Ustavoivoruu   Skupštinu   Marko 'rimo je, gospodo, Lscrpen današnji dnevni redi 
Trifković: Ja  pristajem da so vrati  u odbor. Onda Za iduću sodnici: predlažem ovaj dnevni rod: 
ćemo vratiti u odbor čl, 50,, pa ćemo vidili sta ćemo i. produženje  pretreea predloga  zakona  o   Dr- 
s tim raditi. /aviiom Savćtu  i   [Jpravnim  Sudovima  i 

Potpredsednik dr, Svetislav Popović: G, Vilder 2. nretree zakonskog predloga 0 rasprostiranju 
jo to predložio koo ol. 4.). zakona o тчмјјопјп okruga i srezova na teritoriju га- 

Ministar   za    Pstavotvomu   Skupštinu    Marko цјј,. Kraljevine Crne Gore, 
Trifkovic: Ako Vlada  usvoji ovo što je predložio 
Vilder, ondi će so elanu 50, dodati :sta naredjenja kao ,,  /|> ■      л 
u poslednjem stavu ćl, 49, Zato za 4'J. da  nćinimo 
i 51. 50. da se vrati u odbor, 

l'otprcvlsednik dr, Svetislav Popović:  Diskusija 
je završena.  Kod cl. 48. g'.  Ministar i g.  izvestilac 
sporazumno   predlažu, da ђе vrati   11  sekciju.  ,i;i   prb 
glasujem, da će su vratiti pododboru, da podnese svojo 

'rima li Zakonodavni Odbor predloženi dnevni 
Prima,) 

•la molim, gospodo, da se pododbori, koji su iza- 
brani i;a prošloj sulniei, sastanu u ponedeljak pre 
početka sednice Zakonodavnog Odbora, koju mislim 
zakazati za L0 Časova, d^ se konstituisu i otpočnu rad 
na zakonskim predlozlma, koji su im upućeni. 

nuSjenje. Današnju sednicu zak]jučuj6mi a iduću seduicu 
Glasa se sada 0 elanu 49, Gospoda koja  primaju zakazujem  za   | 'ileljak  U   10 sati  pre  podne sa nri- 

ovaj ('dan   kako je  pročitan   neka   izvole sedeti,  a  koja niljcnim  dnevnim   redom. 
su protivna neka izvole dići ruku. (Svi sode.) Obja- 
vljujem, da  je  čl.   li),   primljen. (Sedn'ci je zaključena  11   l^ časnva   u   podne.) 

КХУПГ. SKIVNIPA 

ZAKONODAVNOG ODBORA 
NARODNE SKUPŠTINI] 

KRALJEVINE 

^ SUHA, HRVATA I SLOVENACA 

držana  I'*, api'ila  I'.IL'^. godine u  Beocrađu, 

i'i'edocdavao   Potpredsednik   dr.   Svetislav   Po-     murjem, u Sarajevu za Bosnu i BEercegovinu, u Celju 
pović. za Slovenacku sa Prekomurjem, u Skoplju za Južnu 

Zamenik sekretara dr, Ninko Perić. Srbiju, u  Dubrovniku za  Dalinaciju i Cmu Goru«, 
/]>..,'.„*  i-       m • ••./   -„         -i '"  i" !ll|lil   no\a  smizacija e ana  4B, U ocelak  u   1U 1 -'/i časova.) .                       •' 

г,  .       ,     ,   .,     ,      r,    ,. ,       „         ./'A Potpredsednik  dr,   Svetislav   Popović:   ima   ree 
I otpre<lsednik dr,  Svetislav  Popović:   Otvarani ,,.   š(,(-.el.ov 

(iH.   redovnu sedniću  Zakonodavnog Odbora.   Molim тл    c,    1    ^ -          ,<        1        v,   „ 
,,•   ^,.!•,.,.t.,,..,   A..   ; ,   1;     ,.  -ч .■         ■    -i          -i |)|'- blavKo Secerov: (.ospoid, u cl, (>. ovoga za- g,   sekretara,  <la   iz.Noli   pročitati   zapitsnrk   prošli;   se- ,               i-          r     -                  ,      V    .           ,         .     л 
dnjog kona veli se, da ee upravni HIHIOVI zasedavati u onom 

,,           -.i                 1     кт.   .     тл    ..    •             •     •-, mestu,  gde   je   Apelacioni   SIKI   i   da   imaju   prostornu 
Aamemk sekretara dr. iNinko Репс e.ita zapisnik ц   ■       ,  Г      -.    ■        A     i    •     ■  c   i   'м   i-  ,• ,.-        ,   •                                                                              ' nadležnost kao sto ima  Apelacioni  Sud.  Meduilim.  u 

in. sednice. ■,   iu           i-         ,           -        m   -i - ••    л ovom cl. 4S. ne vod] se 0 tpme računa. I eritonja Apo- 
totpredsedmk   dr.   Svetislav   F^pović:    Ima    li hudeimu Smla  u  Novom Sadu  ni je uzeta u ohzir ma 

imgovora   oa-zapisnik?   (Nema.)   Prigovora   nema, aa j    gospodo, to vrlo potrelmo. Kao Sto znate teri- 
objavljujem, da je zapisu,k primljen. to|.ij:1 Ajpelacionog Suda u Novom Sadu obuhvata te- 

i'rclazimo  na dnevni   red.   Na dnevnome  rodu jo riloriju    Banata,    Hačke   i    Haranje   i  .čak   jedan   dco 
kao   1.  tačka   produženje specijalne  rasprave 0  рго- MedjumUrjđ,,Ova teritoriju ima za saidajoidobrim đe- 
jektu  Zakona o  Državnom  Savetu  i  [Jpravnim  Smio- lem ' raznovrsne   zakon,'   i   tako   proces'  izjednačenja 
Vima,   Ima   rec  izvestilac g.   Viijlčlč  kod  čl. 48. zakona   ide  prilično sporo, ja   mislim, da  čo   ta   razno- 

Izvestilac Milorad  Vujičić:   No\i  član  48,  imao likos)   u  zakonodavstvu  još  prilično   vremima  trajali. 
bi da glasi ovako: »Do donošenja jednoga zakona o Som toga, na ovoj teritoriji Apelacionog Suda u N0- 
iiredjenju   sudova  za   oelu   zemlju   i   0   ograničenju vom'Sadu ima, gospodo, .preko milion i po'stanovnika 
mesne   nadležnosti   Apelacionih   sudova   upravnih   su- a   kao  sto znate, to su   naši   najbogatiji  krajevi.  Tra- 
dova biće 6: u Beogradu za Severnu Srbiju i Vojvp- vni poslovi su aajintenzivpiji i prema tome i sukobi 
dmu,  u  Zagrebu   za   Hrvatsku   i   Slavoniju  sa   .Medji- izmedju upravnih vlasti  i gradjana vrlo su verovaini. 
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mnogo v'erovatniji, gospodo, nego recimo u Crnoj 
Gori. Prema tome ja mislim, da ovaj 61. 48. nije uzeo 
ii olizir ove činjenice, a to je <la postoji na teritoriji 
Apelacionog Suda u Novom Sadn različito zakono- 
davstvo, drugčije nego ono što jo u Srbiji, da postoji. 
gospodo, dalje jedna velika množina pravii'h jioslova 
i abog tog« ja liili predložio Zakonodavnom Odboru, 
da ке ustanovljava za tu teritoriju Apclacioni Sud u 
Novom Sadu, jedan Upravni Sud sa sedištom u Ve- 
likom Иеекеп-кп. Molio bil gospodina Ministra i go- 
spodina izvestioca, da ovaj moi predlog prime. Тч 
mislim, da je on opravdan tim ore. sto je Zakono- 
davni Odbor usvojio jedan Upravni Sud za Crnu 
(lom, dakle za jednu teritor'ju, koja ne obubvftta ni 
OOO.OOO duša, ude, po mom dubokom uverenju, pra- 
vni poslovi SU manje intenzivni. Ja bih molio Zakono- 
davni Odbor, da moj prodlog usvoji. 

PotpiiMJsednik dr, Svetislav Popović: Ima ree, 
g,   Ministar. 

Ministar za [jednačenje Zakona Marko Trif- 
ković: Ja, gospodo narodni poslanici, cenim razloge, 
koje je Lzneo g. šeoerov ali, pravo da vam kažem, 
gospodo, porod svega toga sto sam g. Sećerova pa- 
žljivo saslušao, ipмк nisam mogao stcei nverenje, da 
doista postoji potreba, da se stvori jedan Upravni 
Sud za Banat. Bačku i Baranju, Medjutim baS i kad 
bili, — a ja to nisam, — stekao to uverenje. ja 
ne bili nio,'ao taj predlog primiti, nego bili ga nanovo 
morao izložiti Vladi. Meni je žao što ovjij predlog 
nije ranije pao, mi da ja.moiiu o tome predlogu izve- 
st'ti Vladu, te da se taj predlog prodiskutnje. Me- 
djutim prošlog puta pao je predlog samo 6 Crnoj 
Gori, Dalmaciji i o Sloveniji i Vlada je taj predlog 
primila. Ja bili molio g. Sećerova, da ne insistira n:i 
ovome predlogu zboir toga, što je ova odredba pri- 
vremena, došla je u prelazila uaredjenja. ima karak- 
ter privremenosti. Ja bili molio, da so odustane od 
toga. 

Potpredseduik dr. Svetislav Popović: T?ce ima 
g.  izvestilac. 

Ižvestilac Milorad Vujičić: Ja ne mogu da se 
služim sa ovim pred'logom ir. Sećerova. jer ja mislim. 
da je za severnu Srbiju i Vojvodinu, koje su po teri- 
toriji jedno išlo. najzuodn'je da uoravui sud bude u 
Beogradui a ne da idemo da stvaramo još jedan upra- 
vni and i da izlažemo naše f'nansije izlišnim izdacima. 
Drugo bteo bili da obavest'm Zakonodavni Odbor, da 
bi ee izbeula f)OuTešna tunničeiija, da se Upravni Sud 
u Dubrovniku obrazuje za Dalmaciju i za staru Ornu 
Goru pre 1012. godine, i novi krajevi kao Derane i 
drugi da idu n Skoplje. 

Potpređseđ'nik dr. Svetislav Popović: Ima ree 
g. Dulibić, 

Dr. Ante Dulibić: CJosp'odb, ja ostajem pri svo- 
me starome stanovištu, da treba postaviti zi Dalma- 
ciju koja ima 800.000 i za Crnu Goru koja ima 
000.000 stanovnika dakle 1,200.000 svega, jedan upra- 
vni sud u Splitu za Dalmaciju, a drugi za Ornu Goru. 
Sve činjenice govore za to, da bi г.м'zgodnije bilo. da 
upravni sud za Dalmaciju bude u Splitu a ne u Du- 
brovniku. 

Potpredseduik dr. Svetislav PopovJć: Ima reč 
g. Oubrovio, 

Dr. Pavle čubrovrć: Gospodo, ia mislim, da 
treba imati jednu stvar u vidu. da je Orna Oora imala 
apsolutno  nezavisno  zakonodavstvo, koje  se  u   mno- 

gom pogledu razlikuje od zakonodavstva Srbije. Za- 
tim treba još dodati ovo objašnjenje. Tu se ukrštaju 
dva zakonodavstva: tursko zakonodavstvo i specijalno 
imovno zakonodavstvo Kraljevine Srb'je, koje U mno- 
gome odstupa od zakonodavstva drugih krajeva. Gosp. 
Dulibić predlaže Split kao sediste za upravni sud za 
Crnu Goru i Dalmaciju. Ла razumem kad jedan gra- 
djanin može doći u Split, on može <ioči i u Zagreb, 
ali ovde je pitanje savladjivanja poslova i pitanje o 
mogućnosti da gradjami mogu svršiti svoje poslove. 
To je dakle geografska potreba, da ti upravni sudovi 
mogu zadovoljiti potrebe gradjana, I ja kao poslanik 
Crne Gore ne mogu biti ravnodušan, da se ostavi 
ovako, da se jedan deo Crne Ćore u pogledu upra- 
vnib sudova prebaci za Skoplje a drugi za Split i da 
narod mora radi tili upravnih sudova ići daleko. Zato 
držim, da je najpraktičnija solucija, da se za Crnu 
Goru obrazuje jedan upravni sud, jer će taj upravni 
sud ubrzati likvidacipi poslova u Crnoj Ćori. Ta bili 
bio mišljenja, da se obrazuje jedan upravni sud u Pod- 
gorici, da bi on svršio taj posao Ikvidacije. Лко mi 
preneseino suviše mnogo poslova na upravne sudove, 
oni neće moči n'kad da svrše svoje poslove'. Uvo imate 
Prvostepeni sud u Beogradu, koji je toliko pretrpan 
poslom, da on nije u stanju da izvrši intabulacije za 
najobičnije stvari. A Sta če biti kad prebacimo sav 
posao na 4—(i upravnih sudova? Ti Upravni sudovi 
uoče moči svršiti najpotrebnije poslove. -Ta bili vas 
dakle molio, da uzmete u obz:r razloge koje sam 
izneo, da se u Podlgorići osnuje jedan upravni sud 
za Crnu Ćoru. 

Potpredseduik dr. Svet-'slav Popović: Ima roč 
ц-. Ministar za Izjednačenje Zakona. 

Ministar za Izjednačenje Zakona Marko Trif- 
ković: COSIHKIO, ja ne mogu primiti ni predlojr Du- 
libiča. da sedište upravnoc: suda za Dalmaciju i Crnu 
Ćoru bude u Splitu uiti predlog tr. Cubroviea, da se 
za Crnu Ćoru stvori jedan zaseban upravni sud u 
Podgorici. Ja cenim razloge, koie je c. Cubrovič 
iznio, a t: su razlozi pali U pododboru i kad je pod- 
odbor smanjio broj upravnih sadova i sveo na četiri, 
pododbor n'je usvoiio one razloge g. Oubroviča i ja 
mislim,da ih ni ja danas ne smem usvojiti. Ja mislim. 
da у. Dulibić i g. Cnbrovič treba da budu zadovoljni 
sa izmenom ovoga zakona, da bude П upravnih sudova, 
jer je izmena učinjena i n korist Splita i u korist 
Crne Gore. Ja mislim, da je Splitu zgodnije da ide 
u Dubrovnik netro li da Split ide u Sarajevo kako 
je bilo prvobitno predloženo, ili u Celje kao što je 
takodje bio iedan predlog. Ja misVrn, da će baš sami 
Sklicani biti zadovoljni ovim zakonskim predlogom. 
Ja mislim, da i g. Cnbrovič treba da bude zadovoljan, 
pošto sada Crnogorci imaju da e'dju samo u Dubro- 
vnik, a nemaju da idu u Skoplje. kao što je bilo prema 
ranijem  zakonskom  predlogu. 

•Ta bili molio gospodu nrcdlairače. da izvole odu- 
stati od svojih predloga, na đa dovršimo i ova dva 
Slana, koja su danas na dnevnom redu i da tako svr- 
šimo danas ceo zakonski pmlloir o Državnom Savetu 
1  Uii ravni ni Sudovima. 

Potpredseduik dr. Svet'slav Popović: Diskusija 
je završena. Glasače se o članu 48. po predlogu pod- 
odbora. (Glasovi; Neka se pročita predlogpododiboraH 
Izvolite čuti  g.  'zvestioea. 

Izvestilac. Milorad Vujičić: Član 48., po pred 
logu pododbora, ima da glasi ovako: »Do ■donošenja 
jednoga  zakona   o   uredjeniu  sudova   za  colu  zemlju 
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i o ograničenju mesne nadležnosti ^pelacionih Su- 
cLovaj upravnih sudova biće ieet: 

1. u Beogradu za Severmu Srbiju i Voj- 
vodinu; 

2. u   Z ;i ^ r c b n   /a    Hrvatsku   i   Slavoniju   за 
Medjumurjem; 

•'!. п Sarajevu za  Bosnu i  Hercegovinu; 
4. u O o 1 j u za  Slovenačku  sa   Prekomurjem; 
5. u S k o p 1 j n  za Južnu  Srbiju; 
6. u    I) u l> г o v n i k u    za    Dalmaciju    i    Omu 

Goru«. 
Potpredsednik <lr. Svetislav Popović: Pristu- 

pamo glasanju o 51. 48. Gospoda kuja primaju San 
48. jio predlogu pododbord, neka izvole sedeti, a koja 
eu protiv, neka izvole dići ruku. (Većina sedi.) Obja- 
vljujem, da je predlog pododbora primljen. 

Prelazi se na diskusiju rlaua 50. Molim g. ižve- 
sfioca <la  izvoli  pročitati nov  predlog za   redakciju 
toga  ('•lana. 

[zvestilac Milorad Vu.jičić: Olan 50. ostaje ova- 
kav kakav je, samo se u drugom odeljku, na kraju. 
pošlo reci; »Г Zagrebu«4dod;aju reci: »a njegovo ee 
osoliljo stavlja na raspoloženje«. Prema tome. drujri 
pdeljak cl. 50. glasio lii sada ovako: »Finanaijski 
Upravni Sud n Zaurcilm ukida PO i preetaje delovati 
kad pocfae rad u Upravnom Stidu u Zagrebu a nje- 
S'ovo ве osoblje stavlja  na  ras|)oložoTijo«. 

Potpredsednik dr. Svetislav Popović: Ima геб 
g. Vilder. 

Većeslav Vilder: Goapodk), ja oetajem kod svoga 
prvažnjeg predloffa i to iz ovih razloga. Ovde se radi 
o četvorici članova toga павед Finansijskog Upravnog 
Sudišta. Doduše stiua je, da je to jedno upravno su- 
dište samo za jednu si ruku i da je ono lulo 'M'ivre- 
meno, ali to fin takva stručna lica, da bi se ona i 
prema čitavom karakteru toga našega Upravnog Su- 
d-š'a mdgla izjcMlnaeiti s ("јатмита Državuoff Saveta. 
Ti će članovi bezuvjetno biti potrebni u Državnom 
Savetu, a s druge strane to Će dobro djelovati tnmo 
kod nas i iz političkih razlotra, da se tako uzima obzir 
na takve naše stručne Hude i da su se oni izjednačili 
s elaiidvima Državnog Saveta. Stoga vae, gospodo, ja 
molim, da se ! o tome mome predlti"ii orlaša. 

Potpredte'edndk đr. Svetislav Popović: Reč ima 
u. Ministar za Konstituantu. 

Ministar za Konstituantu i Izjednačenje Zakona 
Marko Trifković: Ja ne тоци <la primim predlog g. 
V Mera. Хе mogu <la ga primim zato, što po наптј 
uredili po kojoj je taj Finansijs'ki Su<l n Zagrebu 
formiran; te su audiie privremene i njima je tačno 
u toj uredili iiznaeeno sta imaju da svrše, pa da pre- 
stanu dejstvovati kao takve sudije. Medjutim onaj 
drugi deo govora g. Vildera meni se dopada i pravo 
da vam kažem, ja lioeu da dam, povodom toga ,i-ro- 
vofa. i jednu izjavu: da nalazim, da zbilja i stručni 
i polit'eki razlozi nalažu, da prilikom biranja naših 
državnih savetnilka uzmemo u obzir tu gospodu, koja 
se danas nalaze n Finansijskom Sudu. .la verujem, 
da ('■(■ njihovo Stručno znanje doprineti pravilnom 
reSavanju one vrste poslova, koju su oni do sada svr- 
šavali i da i'-e ieto lako i politički lepo uticati i u tom 
pogledu sa svoje strane ja ću podupreti, da ta gospođa 
Imdn izalirana u Državni Savel, kilo kao Ministar, 
bilo kao član   .\aredne Skupštine, ako  tada  ne luidem 
bio Ministar. 

Potpredsednik dr. Svetislav Popović: Diskusija 
je završena. Glasače se 0 ćl. 50. u novoj redakciji. 
Gospoda koja primaju predloženu redakciju podod- 
bora, neka izvole sedeti, a ikoja su protiv neka iz.volo 
dići ruku.  (Većina sedi.) Olan 50. je primljen. 

Prelazi ee na glasanje o zakonu u celosti, Pre 
toga, ima reč g. poslanik Vojislav Lazič, da da. jednu 
izjavu. 

Vojislav Lazić: .Vaš član u ovome odboru, koji 
je bio prisutan, on je prilikom glasanja u načelu za 
ovaj zakon glasao »za«. To je učinio zbog toga, što 
je smatrao, da će u pojedinostima biti primljeni pred- 
loži, koji su učinjeni fia naše strane, ЛП kako ti pred- 
loži nisu primljeni u pojedinostima a naročito kod 
člana 2., koji  ne možemo primiti, glasaćemo  protiv 
zakona  u  celini. 

Potpredsednik  dr.  Svetislav   Popović:   Reč  ima 
g.  Ministar. 

Ministar za Izjednačenje Zakona Marko Trif- 
ković: NVka me izvmi g. Lazič, ali pravo da vam 
kažem, mene iznenadjuje ova izjava zemljoradničkog; 
kluba. Ja ne mogu da razumem zašto zemljoradnički 
klub mora stalro da irlasa protiv svakoga zakonskog 
predloiga. Radoslav Agatonović: Oni negiraju ovu 
državu. Oni, da li su republikanci ili komunisti, 
djavo će ili znati što su, — Jovan Gjonović: Zar je 
zlo, ako sn republikanci ?) 

Ovaj je zakon i pntreiian i koristan i on je bez 
malo-malo, napravljen uz saglasnoet sviju članova 
Zakonodavne Skupštine. Ne mogu da razumem ovo 
držanje zemljoradn'čikog kluba, pravo da vam kažem. 

Potpredsednik dr. Svetislav Popović: Prelazi se 
na glasanje. Gospoda keja zakon primaju glasače 
»za«, a koja ne primaju glasače »protiv«. Molim к. 
sekretara, da izvrši prozivku. 

Sekretar dr. Pavle Cubrović proziva članove da 
glasaju. 

fPosle glasanja,! 

Potpredsednik dr. Svetislav Popović: Glasalo 
je svoga 22 člana Zakonodavnog Odbora. Za zakon- 
ski predlog glasalo je 1П. protiv zakonskog predloira 
glasio je (i članova. Time je ovaj zakon primljen. 

Prelazi se na drugil tačku dnevnoga reda: Spe- 
cijalna rasprava o projektu zakona o rasprostiranju 
zakona o uređjenju окгшга i Brezova TCrnljevinc Sr- 
bije na  teritoriji   ran:je Kraljevine  Crne  Поге. 

Pre nego što predjemo na ovu diskusiju, da iza- 
beremo izvestioca zi ovaj primljeni zakonski projekat 
za Skupšt'iiu. (Glasovi; Neka bude g. Vujič'e.) Oix]i\ 
šujem da je izabran za izraetioca u Narodnoj Skup- 
štini g. Milorad Vupčić. 

Gospodin Ministar Pnutrašnjili Dela morao je 
da ode na sedn'cn Ministarskog Saveta. Ja mislim, 
pošto ima predloga za izmenn, da pre izjavi g. na- 
čelnik da li je ovlašten od cr. Ministra da ga zastupa. 
(V. Mišović: .Га sam ovlašten.1 Prelazi se na disku- 
siju. Peč ima  g. Pavle ('ubrovič. 

Dr. Pavle Ciibrović: Ovde ima jedna izmenn. 
koja M po mome mišlienju trelia'a dn se učini u čl. 
i^.. III. odeljak. Ovd'C je u okrug pod'iorički imet i 
okrilC kolašinski. Prema prvora projektu bio je kola- 
šinski okni" zajedno ва okrugom andrijevjčkim, he- 
ranskim i bolopnliskiin n jed'nOm okrugu, pa pošto 
je okrug belopoliski otpao, ier nije kilo n saglasnosti 
sa uetavom, treba da ostanu ova tri okruga. Medju- 
tim  sada  je  ispao   i   okrug   kolašinski   i   pridružen  je 
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Podgorici, ali, gospodo, alco posmatramo geografski, 
koliko je udaljou Kolaein kao sresko meeto od Podgo- 
rice i koliko je udaljen od Berana, ndecemo tačno, 
da je udaljen skoro tri putu više negc sto je о<1 Be- 
rana, Mi mor;imo <l;i vodimo пкмта 0 tome, da ljudi 
moraju ići peško <Ja svršavaju svoje .stvar:. Seljaci ne 
idu kolima, ma <la ima kolski put, ali ako idu kolima, 
košta put skupo. Trema tome kako svet saobraća 
peške sa okružnim mestom, ima taeuo peške (i i&t\ 
о<1 Kolašiua do Berana i kad je <> sati о<1 Plava i Gu- 
sinja, (i sati od Ko/aja, onda je llerane mnogo bliže 
mesto nego što Jii bila Podgorica za Kolašin. Prema 
tome bi ljudi imali da idu za Podgoricu čitava dva 
dana. S toga lu bilo ovo vrlo štetno ako ovako oetane 

i ja iiili vas molio, da kolašinski okrug u<lje U sastav 
sa andrijevickim i beranskim okrugom, <la oine jednu 
(■(dimi. 

Sad ima još jedim stvar da napomenem radi 
objašnjenja. Ovde je došla ranije jedna depeša i/ Ko- 
lašiua i nju je primio gi. Predsednik Zakonodavnog 
Odbora. Г njoj se moli, da l?erane ne liude okružno 
meeto /-a Kolašin, nego oni žele da idu u Podgoncti. 
'Га je <lepeša potekla od istih ljudi, koji su, ako ho- 
ćete i moji načelni i lieni prijatelji, (Glasovi,: Znamo, 
znamo.)  i ona je došla usled nepoznavanja okruga. 
Mi ne možemo da dozvolimo, da ljudi iz Mojkovca 
putuju   po   I   dana.   I'rrma  tome, ja  smatram, da  je ta 
depeša bila više subjektivne prirode i da ona sa na- 
rodnim interesima  ima manje veze. 

Stona molim, da se ovde na.alaid u ovom elanu 
■2., da okrug andrijevacki i kolašinski čine jedan 
okrug. 

I'otpredsednik dr. Svetislav Popov'ć: Kee ima 
g, poslanik Andrija  Radović. 

Andrija Radović: Ja, gospodo, žalim što se ne 
mogu složiti s drom. Cubrovioem, nego stojim na sta- 
novištu, da treba primiti predio" ovakav kakav je. 
Gospodin Cubrovic malo je posao daleko, kad je 
tvrdio, da je tri puta dalji Kolašin od Podgoriće 
nego od Berana. To nije tako. Kolski put je dalji ni 
punili 10 kilometara, ali treba da predjete zimi na ve- 
likoj visini od l.dno met. (Smeh.), dakle imamo jednu 
visinu od 1.(100 met. da predjemo s iedne strane, a 
s dnifje strane imamo dva puta, jedan je kolski visine 
1.200 met., a drugi, koji ide dolinom Moraće, te se 
nakon nekoliko kilometara dolazi na 300 metara 
iznad mora. Tu ne lii usled pogleda na geografiju 
izgubili 'bitku. 

Druga udaljenost izmedju Kolaš'na i Berana 
jest .'i(l kim. i to najkraćim putem, koji nije kolski, 
dočim do Podgoriće je To kim. ali vrlo dobrog kol- 
skog puta, a dolinom huhmim predeloma malo je veća, 
jedva za 15 kim., пецо li ona za lieraue. Druiro je i 
to jer na Podgoricu ie i trgovina napućena, a na Bo- 
rane nije. Treće, osim ovoga ima јоб jedna stvar da 
Hii predstavnici svib stranaka uputili i meni i g. Ču^ 
ibroviću i a. Hožoviću pored te depeše jedno pismo, 
koje glasi ovako (čita): »Gradjani ovog okruga po- 
smatrajiKu stvar objektivno sa gledišta narodnih, dr- 
žavnih viših interesa nalaze, da je jedina kombinacija 
kao moguća i korisno izvodiva, da se okrug kolašinski 
sa srezom mateševskim, okrugom bjelopoljskim bez 
sreza lozanskoga spoji u jednu, a okrug beranski sa 
srezom lozanskim i okrugom andrijevaekiin u drugu 
Upravnu e,i(diiiir. Ovim bi jedino mogla biti zadovo- 
ljena pravda i nacionalni državni interesi. Kad se ni 
to ne bi učinilo, onda je prirodnije i korisnije po in- 

terese gradjana ovoga okruga, da se kolašinski okrug 
spoji sa Podgoricom, do koje najudaljenija taćka ne 
iznosi više od 10t> kim. daljine pod daleko povoljnijim 
saobraćajnim i klimatskim pogodbama, dok do Be- 
rana iznosi preko 130 kim. pod najtežim istaknutim 
uslovima. 

Gradjani okruga kolaanskog svijeani svoje du- 
žnosti prema otačbini, a stalni i nepokolebivi u obrani 
svojih prava apeluju na mjerodavne činioce i odlućuo 
zahtevaju, da se ovde izložene stvarne i opravdane 
činjenice ozbiljno prouče, kako se ne bi učinila ne- 
pravda, koja se ničim ne bi dala opravdati«. Slede 
potpisi: KJesler, Boškovdćj Eladović i t. d. 

Ako, gospodo; smatrate da to može biti sporno 
pitanje, neka se stavi okruzima, da oni to eloboduo 
riješe i ja smatram, da tu nema ništa spornog, da u 
Kolašinu ne bi našli ni fj'/i ljudi, koji bi htoli da idu 
U llerane kao u okružno mesto, kad bi ono tamo bilo. 
Što se tiče mene, ja lično smatrani, da tu nema ni- 
čega apornog i da uopšte u kolašinskom okrugu ne 
biste našli ni 5 od sto ljudi, koji bi hteli ići u okružno 
mesto Berane a ne u Podgoricu, kad bi bilo do toga. 

I'otpred.sednik <lr. Svetislav Popović: Reč ima 
g. Jovan (ijonović. 

Jovan Gjonović: Gospodo, pošto smo sada počeli 
da se ne slažemo, ja bih imao da izjavim ovo. (Etbin 
Kristan:. Ovo je mala crnogorska skupština! — Ra- 
doslav Agatoiiović: Njih je taman jedna trećina!) 
Sta ćete, molim  vas! 

Ja bih liteo da izjavim bez minogo diskusije, da 
ja primam predlog g. Cubrovića, da sadašnji kola- 
šinski okrug sa andrijevaekiin i jieranskim čine jednu 
celinu. Ali ea g. Oubrovioem ne bih se mogao složiti 
samo u nečemu drugom,na pr. da llerane bude centar 
okruga. Л ne bih se složio sa njim iz ovih razloga. 
Vi znate, da će okruži vremenom postati inspekcije 
policijske. Svakojako da te policijske vlasti, kojo eu 
sredina izmedju srezova i oblasti, treba dalbudu bliže 
oblastima. To je prvi razlog. A drugo, one treba da 
SU i na,putu, kako bi im se najlakše mogla donlaviti 
naredjenia od većih vesti. To naročito važi za one 
krajeve, koji su bez komunikacija. Gospodo, kad raz- 
govaramo 0 Ornoj Gori, vi svi treba da znate, a ve- 
ćina i zna, da su svi ti krajevi bez ikakvih ozbiljnih 
komunikacija. Ako bi se primilo, da Berane bude 
okružno meeto, ono bi bilo mesto na periferiji окгица. 
Stoga, kao najudaljenija tačka od oblasnog sedišta, 
Berane, kao okružno mesto, ne bi bilo zgodno. Prema 
tome okružno mesto trebalo bi da bude tamo, gde je 
nekada i bilo za vreme crnogorsko. Nokada je centar, 
7,i andrijevacki i kolašinski okrug bio Kolašin; a i 
za vreme Austrijanaca vlasti su bile fikoneentrisanc 
U Kolašinu. A to je stoga, što je na putu i bliže 
centru  oblasti. 

Zatim, gospodo, postoje i nesavladive saobra- 
ćajne teškoće u onim krajevima, tako da hi u jedan 
deo godine oentar okruga bio odbijen od oblasti. 
Zato smatram, da bi sva tri okruga mogli obrazovati 
jednu celinu, ali da bi s pogledom na saobraćajne 
prilike najzgodnije bilo, da centar takve jedne celine 
bude Kolašin. Neugodno bi bilo, gospodo, da ljudi 
moraju ići iz Kolašiua kao sreskog mesta preko An- 
drijevi'ce u llerane i onda da se vraćaju natrag za 
Podgoricu gde bi bilo oblasno mesto! (Radoslav Aga- 
tonović: Г)а ostavimo nanulu, neka se sam pogodil) 
Ja nemam ništa protiv toga, da narod sam 0 tomo 
reši, ali  ako i ostavite to pitanje narodu  da. resi, rc- 



;!% Steno«'!'.' beleškc 

бопјс će svakako biti ipak "privremcMio^ karaktera. A 
ja vam kažem, <la lii s pogledom aa saobraćajne pri- 
like i ugroženu javnu be^bećtnost U onim krajevima 
najbolje; bilo, tla eeutar bude l\t»lašiii. Goepodo, naj- 
zad', na vama je da odlučite! Ja sam za to, da sva tri 
okruga napraše jedan okrug-, koji lii i po veličini 
liiu jednak dniuim ekruzima, a po po|uilae:ji hi ii'.i) 
aiožda i nešto veći i da B&diate okruga 'bude u Kđ- 
lašinu. 

Fotpredflodnitk dr. Svetislav Popović: j^eč ima 
referent Ministarstva Unutrainjib t'oslova, načelnik 
g. iMišovič. 

Referent .Ministarstva UnutraSnjih Poslova V. 
Mišović: Gospodo, ovo je sve bilo poznato £. Ministru. 
(1. „Ministar je proučio ovaj projekat, koj je pred nama 
a ja ваш g. Ministru skrenuo pažnju na ovo što može 
nastupiti. (1. Ministar ovlastio ше je, da u njegovo ime 
izjavim, da on ne pravi pitanje o tome, da li će se 
metnuti Kolašmski okrug sa srezoni Mateševskim u 
J'oliinski okrug, ili čete ga vezati sa Podgoričkim. 
Samo Ibih molio, da se sadašnji Kolašinski okrug ne 
dvoji od sreza Mateševskog, jer bi onda bio suviše 
mali. 

rotnredsednik dr. Svetislav Popović: Reč ima 
g. Milosav Rajćević. 

Milosav Rajćević: Gosoodo, kad se ima konibi- 
naeija okruga Heranskog, Andrijevačkog i Kolašin- 
skog, onda centar ne može da bude Kolašin, jor je 
Kolasln kraj. Ki-aj bi u nekoliko bio i lierane. Onda 
je lierane najpodesnije meeto da bude okružno mesto. 
U tome slučaju Andriieviea bi bila centar, jer kolski 
put koji ide od l'eći ide na Andrijevicu-Kolašin, a put 
koji ide iz Kolašina ide na Andrijcvieu-Berane. Cen- 
tar je Berane prema tome, jer je podjednako udaljeno 
za sva mesta. Što se tiče mene, ja ne ravini od toga 
pitanje. Neka luide i Berane okružno mesto, ali u 
svakom slučaju Kolašin ne može da dodje za okr. 
meijto, jer od Kolašina do (lusinja ima isto toliko 
koliko od Kolašina do Kožaja. Što kaže g. Kadovič, 
da je Kolašin mnogo podesniji nego Berane ili Au- 
drijeviea, to ne stoji. To ne stoji ni po tome, što 
jeste jedno vreme zime kad je teško prelaziti preko 
Veternika i Trešnjevika, koji su dve visoke planine 
i koji su teški za prela/, ali to su putovi, veliki pu- 
tovi, koji se održavam i koji ee moraju održavati 
preko cele zime. 1 onda kad vi možete prelaziti Tre- 
šnje vik-Vetermik onda možete da prelazile i Trešnjevo. 
Što se tiče leta planine su Kolašinaca zajedničke sa 
ostalim selima Vasojevića. Tu je: Bjelasica, Jelovica, 
to su Vam druge planine i onda je njima u to vreme 
mnoi'-o zgodnije da idu u Berane, koje jo sasvim 
blizu. Ti krajevi u najvećem delu godine bave se po 
ovim 'planinama, tako da ne može da se od toga --ravi 
pitanje, da li  će to biti   Andrijeviea   ili  lierane. 

StC se liče toga da li je njima bolje da bude okr. 
mesto l'odgoriea, lierane ili Andrjeviea, ja bili osta- 
vio to kolašinskom okrugli, da se on izjasni o tome 
onda, kad bude njihova skupština, a za sada oni mogu 
sačinjavati  jedan   < кгш;  sa   lieranima. 

Pot predsednik dr. Svetislav Popović: Ima reč 
g.  izvestilac. 

l/.vestilae dr. Pavle Cubrović: Ja sam izveslilae 
za ove pitanje. Cael mi se predstaviti i reći, da sam 
morao da malo o ovome zasebno govorim ^bog toga, 
§t0 se nsam U ovoj taeki siežio, ali ćete mi dozvoliti 
da ovde iznesem nekoliko stvarnih razloga. Nemoite 
misliti, da   mi  je  stalo do   Иегапа.   llože   sačuvaj!   To 

je apsolutno beznačajno za mene. več samo zbo' toga 
Sto to isključivo ima čiste veze sa životom. 

Ja sam рге kazao, da mi ovde moramo da gle- 
damo aa sredokraeii: "de je najbolje svima da mogu 
doći. (i. Rajćević je lepo kazao, da oni imaju zaje- 
dničke planine. Ja sam kazao, da od Kožaja do lie- 
i-.ma ima tačno 6 sati. Tamo nema kolskoga puta. 
Od putova iz Gueinja bod je kolski 6 sati od Kola- 
šina do Berana, (i sati preko raskrsnice. Medjutim 
ako uzmete Kolašin po predlogu g. (1 jonovića,,onda' 
onaj iz Kožaja ima da ide 12 sati peške do Kolašina 
kao i onaj iz Plave i Gusinja. To bi bilo suviše mnogo 
i nepraklično. Zato bili Vas ja molio, da Vi primite 
ovu soluciju. Ja ne govorim ovde kao izvestilac nego 
kao branilac ovoga pitanja dok se ovo pitanje ne reši 
podelom /етГе. Uzmite dakle ovu soluciju: da okrug 
kolašinski sa okrugom andrijevačkim i beranskim 
čini jednu celinu računajući tu i srez niateševski sa 
središtem u lieranima. 

Ja,  kao  izvestilac, stojim  na  ovom  gledištu. 
Potpredsednik dr. Svetislav Popović: Reč ima 

g. Andrija Raaović, za  lično obaveštenje. 
Andrija Radović: Prigovor g. Rajčevića apso- 

lutno ne vredi, jer je težo preći preko visine od 1.000 
metara nego preko visine od 1.200 ili 1.100 metara. 
To je jedno. 

Drugo, sto g. Rajćević kaže, da su njima planine 
U jednom istom kraju, to je samo za jedan dco i to 
mali deo loga sreza kolašinskog, jer je veći deo na 
drugoj strani. Srez niateševski ima zajedničku pla- 
ninu sa Vasojevićima, a drugi deo sreza ima planinu 
na Sinjavini, a Belasica je planina jednog manjeg 
dela ovoga sreza. Što je aajglavnije sadašnji put nije 
glavni, niti Će biti glavna komunikacija izmedju Ko- 
lašina i Podgorice onuda, kuda je danas, koja je ipak 
daleko bolja nego sa lieranima, ona če biti dolinom 
геке Morače. To je doima i vi tu kroz dva sata naila- 
zite na kotu 300 kilometara iznad mora. Najbolje je, 
da se usvoji predlog, koji postoji s t'm, da so dozvoli 
srozn Kolašinskom, da on može da se izjasni, da se 
prisajedinjuje okrugu polimskog. 

Potpredsednik dr. Svetislav Popović: Gospodo, 
diskusija je završena. Glasače se o pojedinim člano- 
vima. Oospoda, koja prvi član primaju, neka izvole 
sedeti, koja su protiv, neka izvole dići ruku.(Raclo- 
slav Agatonović: Ja bili molio da se nročita cl. 1.) 
Ovaj  zakon   razdan je   'Jg.  članovima  odbora. 

Prvi član glasi: »Zakon o uredjenju okruga i 
srežova za Kraljevinu Srbiju od .18. marta 1906-. g. 
Sa  svima   docnijim   izmenama   i   dopunama   i   rešenje 
Ministarsko,- Saveta od Б marta 1920. g. SBr. 1.428 
rasprostire se i na (i okruga stare Crne Gore i kotar 
lioko-kolorski«. To je prvi član. 

Gospoda, koja prvi član primaju, neka izvole 
sedeli, koja SU protiv, neka izvole diči ruku. (Svi 
sede;)' Objavljujem, da je prvi član primljen. 

Prelazimo na glasanje o 51. 2. Kod cl. 2. imade 
predlog za izmenu samo kod tačke 2., i tačke 4. Kod 
tačke 1. kod okruga cetinskog i tačke ,'5. okruga nik- 
Šićskog nema predloga у.л izmenu. Mislim, da glasamo 
po pojedinim dolovima. 

Gospoda, koja prvi stav uvod' i rimsko I. pri- 
maju, neka izvi 'e sedeti, koja su protiv, neka izvole 
diči   ruku.   (Veeiua sedi.)  Prvi stav je  primljen. 

Glasače se o stavu 11. Imade predlog- pododbora, 
koji glasi, da U okrug podgorički spadaju srezovi: 1. 
podgorićki   u   Podgorici,  u  koji  ulaze  sadašnji  srez 
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pod^orički sa oiišiinaiiia srednjo- i donjo-lješanskom, 
a bez op.štiiit; apuške i dosadašnji erezovJ tuški i 
biooki.  (Glasovi: To se prima;) 

Stav 2. po рпмПодц pododbora irhmi: kolasmski 
n l\o!ašiiiu n koji ulaze sadašnji okrug kolašinski, 
srez matesevflki i ;'- Danilovgradski u Danilov-Gradu, 
п koji ulaze sadašnji sre/. <laiiilovi;ra<lski sa opštinama 
komanekom, zagaračkom, pjevačkom i spuškom. 

OvO јб predlog pododbora, (i. Oulirovij- i)oillioo 
je precllog, da se ova tacka 2. izostavi tako, da bi 
okrug podjgoriđki sačinjavali samo okrug podgorički 
i danilovgradflki. G. Ministar l'nutrašnjili Dela ne 
protivi se tome predlogu. Stoga ću stavit: taj predlog 
na glasanje, jer ga je g. i/vcstilao primio. (Andrija 
Radović: Moralo oajpre staviti na glasanje vladin 
predlog.) 

izvestilae ■dr. Pavle Cubrović: Vlada ne pravi 
pitanje. 

i'ot.predsednik dr. Svetislav Popović: G. Mini- 
star l'niitrašnjih Dela ne pravi pitanje od toga i onda 
moram da stavim na plaasnje to, što je g. izveetilac 
primio kao predlog pododbora. Ja moram predlog 
pododbora <la stavim na glasanje. Predlog pododbora 
glasi <la se stav 2. izostavi. 

Andrija  Radović:   To   nije   predlog   pododbora. 
l/vestilae dr. Pavle Cubrović: Kako da nije pre- 

dlog pododbora, kad je to podneo (Ijonovie i eagtlasio 
se samnom, kao izvestioeem. 

Pptpredsednik <lr. Svetislav Popović: Ja mislim. 
<Ia je svejedno u kojoj se formi stavlja na glasanje. 
Do sada smo se d r/ali toga reda, da ono što primi 
izvestilae i Ministar, da stavimo prvo na glasanje i 
po tome predlogu imala bi taoka 2. da izostane. Go- 
spoda, koja primaju takav predlog, neka izvole se- 
deti, 1<оја SU protiv neka izvole -diei ruku. (Manjina 
diže ruku.) To je manjina. Veeina je "lasala za ovu 
novu redakciju. 

Kod stava III. okrug Nikšieski nema predloga 
za izmenii. Gospoda, koja primaju neka izvole sedeti, 
koja su protiv neka izvole diei ruku. (Većina sedi.) 
To je veeina. Stav III. je primljen. 

Kod stava IV. po prvobitnom nredlo'gu trebalo 
bi da sačinjavaju okrug polimski sa eedištein u Be- 
ranima, koji saeinjavaju srezovi: 1. andrijevaeki u 
Andrijeviei, u koji ulaze sadašnji srezovi andrijevieki, 
kraljevski i plavo-gusinjski; 2. beranski u Beranima, 
U koji ulaze sadašnji srezovi beranski, budimski i ro- 
žajski, a sada dolazi predlog g. Pavla Cubrovića, koji 
je ujedno primio kao izvestilae, da dodje erez kola- 
šinski u K.olašinu, u koji ulaze sadašnji okrug kola- 
šinski i srez mateševski. 

Dozvolite još nešto. Kod ovoga stava imade pi- 
tanje sedišta. (Glasovi: To ćemo posle.) Dobro, onda 
to ćemo posle. Gospoda, koja primaju ovu redakciju 
neka izvole sedeti, koja su protiv neka izvole diei 
ruku. (Već'na sedi.) Objavljujem, da je stav IV. 
primljen. 

Sada ima da se rosi pitanje sedišta. Postoje tri 
predloga. 

Andrija Radović: Ja bili želeo, da se resi ova 
stvar, da se dozvoli gradjanima sreza kolašinskog đa 
mogu da optiraju. 

Potpredseđnik dr. Svetislav Popović: Ja inoliin 
g.  poslanika, da stasi   pismeni   predlog. 

Imade predlog pododbora, da seđište bude u Be- 
raniina. Лко taj predlog bude odbijen stavieu na gla- 
sanje predlog g. poslanika (Ijonoviea, da bude sedište 

U   Kolašinn, a  ako bude  taj   predlog  odbijen,  stavieu 
na glasanje predlog g. Rajcevića, da bude sedište u 
Andrijeviei. 

Gospoda koja primaju da Derane bude sedište 
okruga  neka  izvole sedeti, gospoda   koja  su  protiv 
neka   izvole   dići    ruku.    (Nejasno.)    Molim   gospodo, 
još jedanput. Gospoda koja su za to, da Berane bude 
sedište okruga neka izvole sedeti, koja su protiv neka 
izvole dići ruku. (Većina diže ruku.) Gospodo, pre- 
dlog je odbijen. 

Glasaćemo o predlogu g. Ojonovića. Gospoda 
koja su za to, da bude Kolašin sedište okruga neka 
izvole sedeti, koja su protiv neka izvole diei ruku. 
(Većina eedi.) Većina je glasala za Kolašin, 0 je 
diglo ruku a ima  preko 20 poslanika prisutnih; 

Prema ovome sada nema potrebe da se glasa 0 
predlogu  g.   Kadoviea. 

Sad ima da glasamo o colom članu 2. Gospoda, 
koja član 2. primaju neka sede, a koja su protiv neka 
izvole dići   ruku.   (Veeina  nedi.)   (Jlan  2.  je  primljen. 

Sad prelazimo na pretres člana .".. Za reč se nije 
javio niko. Gospoda koja član 3. primaju neka sede, 
a koja su protiv neka izvole ustati. (Većina sedi.) 
Objavljujem, da je  član  .'!.   primljen. 

Glasaćemo 6 članu 4. Koji su za neka sede, a 
koji su protiv neka ustanu. (Većina sedi.) Objavlju- 
jem', da je član 4. primljen. 

Glasaćemo o članu б. Gospoda koja primaju 
ovaj član neka sede, a koja su mu protivna neka iz- 
vole  ustati.   (Veeina   sed:.)   ('lan   б.  je   primljen. 

Glasaćemo o članu (i. Gospoda koja primaju 
ovaj član neka sede, a koja su protiv neka ustanu. 
(Većina  sedi.)   Objavljujem, da  je član   (1.   primljen. 

Sad i relazimo na glasanje o zakonu o eelosti. 
Gospoda koja primaju zakon glasaće sa »za«, a koja 
ne primaju sa »protiv«. 

Vojislav Lazić: Da ne bi gg. Ministri koji sode 
ovde, mislili, da mi za inat glasamo protiv svakog 
zakonskog predloga, ja izjavljujem, đa mi glasamo 
protiv samo kod onih predloga, sa kojima se ne sla- 
žemo. A kod ovog zakonskog predloga glasaćemo 
»za« kao i kod svakog, s kojim se budemo složilb 

Potpredseđnik dr. Svetislav Popović: Gospodine 
poslanice, nemate pravo na reč da dajete izjavu, kada 
se ima već .pristupiti glasanju. Molim g. sekretara, 
da  proziva gg,  poslanike radi glasanja. 

Sekretar dr. Pavle Cubrović proziva poslanike 
i oni glasaju ovako: Ljuba .lovanovič za. Marko Gju- 
ričie za, Raja Filipovič za, Milosav Pajčevie protiv, 
Milorad Vujičio za, Ninko Pere za, Ivosta Timoti- 
jcvič za, Radoslav Agatonović za, Andrija Radović 
za, Valerijan Pribićević za, Većeslav Vikler za, Jo- 
van Magovčević za, dr. Pavle Cubrović protiv, Slavko 
Sećerov protiv, Vojislav Lazio za. Miloš Moskovlje- 
vie za. .I ovan .lovanovič za. Josi]) Drofenik za, dr. 
Aule Dulibić za, EtLin Kristan za, Jovan Gjonović 
za, Svetislav Popović za. 

( Posle glasanja.) 

Potpredseđnik dr. Svetislav Popović: Glasalo je 
Svega 22 narodna poslanika. Od toga je glasalo za 
zakonski predlog 19, a protiv zakonskoga predloga 
.'i narodna poslanika. Time je ovaj zakon konačno 
primljen, Ima reč g. dr. беоегоу. 

Dr. Slavko Sećerov: Gospodo, ja bih hteo pitati 
gospodina Predsednika Zakonodavnog Odbora, Sto je 
sa  Zakonom  o  Centralnoj   CTjaavi?   Kao  što  znate. 


